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Vanhusneuvosto    
 
 
Aika 23.01.2025 klo 14:00 - 16:30 
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Vanhusneuvosto    
 
Aika 23.01.2025 klo 14:00 - 16:30 
 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Suoja-Sjöblom 

Marketta 
14:00 - 16:30 puheenjohtaja  

 Pietilä Mauri 14:00 - 16:30 varapuheenjohtaja  
 Korpi Sirpa 14:00 - 16:30 jäsen  
 Wahlbäck Seija 14:00 - 16:30 jäsen  
 Kassila Sinikka 14:00 - 16:30 jäsen  
 Valkonen Jari 14:00 - 16:00 kh:n varaedustaja  

 
Muu Blomros Venla 14:00 - 16:30 ikäihmisten 

hyvinvointikoordinaattori, 
sihteeri 

 

 Nuutila Taina 14:00 - 16:30 vammaisneuvoston 
puheenjohtaja 

 

 Salo Riitta 14:00 - 16:30 vammaisneuvoston 
jäsen 

 

 Kuusisto Ulla 14:00 - 16:30 vammaisneuvoston 
jäsen 

 

 Lohtaja Henriikka 14:00 - 16:30 kaupunkisuunnittelu  
 Koski Merja 14:00 - 16:00 kh:n edustaja, 

vammaisneuvosto 
 

 Laasonen Kimmo 14:00 - 16:30 Vammaisneuvoston 
varajäsen 

 

 Pajula Teija 14:00 - 16:30 vammaisneuvoston 
sihteeri 

 

 
Poissa Jääskeläinen 

Johanna 
14:00 - 16:30 kh:n edustaja  

 Lehtinen Marja 14:00 - 16:30 vammaisneuvoston 
varapuheenjohtaja 

 

 Vuorio Taina 14:00 - 16:30 vammaisneuvoston 
jäsen 

 

 Joutsa-Huutola 
Taru 

14:00 - 16:30 hyvinvointi- ja vapaa-
aikapalvelut 

 

 
 
Allekirjoitukset 

 
 
Marketta Suoja-Sjöblom Venla Blomros 

 
Käsitellyt asiat 1 - 10 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Uudessakaupungissa (pvm) 
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Sinikka Kassila  Seija Wahlbäck 

 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 

Kaupungin verkkosivuilla     
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Vanhusneuvosto § 1 23.01.2025 

 

 

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 1    
     

Kuntalain 103 §:n mukaan: 
 
”Muu toimielin kuin valtuusto on päätösvaltainen, kun enemmän kuin 
puolet jäsenistä on läsnä.”  
 
Vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston yhteiskokous. 

 
Päätösehdotus: Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös: Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 2 23.01.2025 

 

 

 
Pöytäkirjan tarkastajien valinta 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 2    
    
 
Päätösehdotus: Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Sinikka Kassila ja Seija Wahlbäck. 

Pöytäkirja tarkastetaan ja allekirjoitetaan sähköisesti. 
 
Päätös: Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Sinikka Kassila  ja Seija Wahlbäck. 

Pöytäkirja tarkastetaan ja allekirjoitetaan sähköisesti. 
 
_______
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Vanhusneuvosto § 3 23.01.2025 

 

 

 
Tulevat vaalipaneelit 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 3    
3019/00.02.05/2025  
 

Keskustellaan / suunnitellaan kevään tulevia vaalipaneeleita. 
 
 
Keskustelussa tultiin siihen tulokseen, että vanhusneuvosto ja 
vammaisneuvosto järjestävät kumpikin omat vaalipaneelit. 
Vammaisneuvosto järjestää omansa yhteistyössä Vapi ry:n kanssa 
ja heidän paneeli painottuukin enemmän aluevaaleihin sekä heillä oli 
jo selkeät tavoitteet ja teemat. 
Vahusneuvoston järjestämä vaalipaneeli 25.3.2025  painottuu 
enemmän kuntavaaleihin sekä tulee kohdentumaan ikärikkaiden 
asioihin. 
 
Keskustelimme myös panelistien valinnasta ja kutsumiskäytännöistä. 
Hyvien vaalikäytäntöjen mukaan kutsut tulee osoittaa puolueille ja 
sitä kautta valiintuu sopiva ehdokas. Mauri Pietilä oli valmistellut 
kutsun, jonka Marketta oli lähettänyt vanhusneuvoston jäsenille 
valmiiksi käytettäväksi.  
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 4 23.01.2025 

 

 

 
Katujen ja muiden vastaavien kohteiden kunnossapito 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 4    
3019/00.02.05/2025  
 

Esityslistan yhteydessä lähetetään osallistujille liite, jossa on 
nähtäväksi vanhusneuvoston tekniselle toimelle loppukeväällä 2024 
toimittama lista. Se on kooste vanhusneuvoston huomioista lähinnä 
keskustan alueella olevista ikääntyneiden (ja muidenkin) liikkumista 
haittaavista puutteista ja/tai esteistä. 
Käsitellään listalla esitettyjen kohteiden tämänhetkinen tilanne sekä 
mahdolliset uudet havainnot. 
 
 
Vanhusneuvoston puheenjohtaja Marketta Suoja-Sjöblom oli 
selvittänyt listan (pöytäkirjan liitteenä) tämän hetkisen tilanteen. 
Korjausta vaativia Kohtia listassa on yhteensä 10 ja niistä 6 on 
huomioitu / korjattu. 
 
Pakkahuone on käytännössä kaupungin ainoa ulkoilmakahvila, ja 
sen pääsisäänkäynnillä on 5 rappusta ja korkea kynnys. Esteetön 
kulku on olemassa takakautta, mutta se koetaan hankalaksi. Tästä 
korjauksesta tuli montakin ehdotusta. Kaupungin kaavoitusarkkitehti 
vastasi kyselyyn, että tämä ei ole tänä vuonna investointilistalla. 
Mahdollisesti vuonna 2026.Asiaa pidetään kuitenkin vireillä. 
 
Kiitosta sai Rantakadulta Vallinmäelle ja Luotsituvalle johtavat 
graniittiportaat joihon on laitettu kuntalaisaloitteessakin hyväksytty 
kaide. Nyt on huomioitu, että kaiteita puuttuu monista muistakin 
portaista kaupungin alueella. Henriikka Lohjata huomioi tämän 
pyydetyn kaideasian. 

 
Zachariassenin kadun vettä ja jäätä keräävät kuopat myönnetään 
unohdetun, mutta muistutamme niiden kestävän korjauksen 
tärkeydestä Sakunkulman jalkaisin ja rollaattorilla liikkuvan 
kävijämäärän nimissä. Alinenkadun/Rauhankadun ruostunut tolppa 
sekä kanto on poistettu, Alinen/Liljalaaksonkadun 
suojatiemaalaukset on tehty ja ajurinkujan ramppi on toteututettu 
hienosti! 
 
Katujen kunnossapito yleisellä taholla puhututti edelleen. 
Jalkakäytävien laatoitukset ovat edelleen paikoittain vaarallisen 
huonoja mm. Myllykadulla, Rantakadulla ja Ylisenkadulla. 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 
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Vanhusneuvosto § 4 23.01.2025 

 

 

 
Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
 
 
Liitteet 

1 kadut 
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Vanhusneuvosto § 5 23.01.2025 

 

 

 
Turvallisuuskävely 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 5    
3019/00.02.05/2025  
 

Ikäinstituutti suosittelee tekemään iäkkäiden asuinympäristöjen 
turvallisuuskävelyn. Suunnitellaan mahdollisesti yhteinen 
turvallisuuskävely vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston kanssa. 
 
 
Vammaisneuvosto kertoo tehneensä 2 turvallisuuskävelyä syksyllä 
2024 rannan ravintoloihin sekä ketunkallion alueelle. He olivat 
tehneet paljon havaintoja ja parannusehdotuksia mm. kylteistä, 
merkinnöistä ja parkkipaikoista. Kävelyt he olivat todenneet 
onnistuneiksi sekä ennen kaikkea tarpeellisiksi. 
 
Seuraava suunniteltu turvallisuuskävely tullaan tekemään yhdessä 
neuvostojen kesken ja paikaksi ehdotettiin Sakunkulman / Vakka-
suomen kadun ympäristöä. 
 
Turvallisuuden kannalta iloksemme saimme kuulla, että Vakka- 
suomen kadun ja Ketunkallion risteykseen suojatielle on tulossa 
välkkyvät valot, jotka koostuvat valoparista, jotka on sijoitettu 
suojatien kummallekin puolelle. Näin valot vilkkuvat molemmin 
puolin tietä ja ilmoittaa autoilijalle, että jalankulkija tai pyöräilijä 
lähestyy suojatietä  
 
Tässä yhteydessä esiin nousi myös katujen hoitovelvoite mm. 
jalkakäytävien talvihoidosta, joka on jo monelle ikäiihmiselle raskas 
velvoite toteuttaa ja sen seurauksena saattaa aiheuttaa myös 
vaaratilanteita.Huomion arvoista tässä kohtaa on lisäksi se, että 
Uudenkaupungin väestöstä jo kolmasosa on yli 64- vuotiaita. 
Kaupunkisuunnittelun edustaja Henriikka Lohtaja lupasi viedä 
katujen hoitovelvoite asiaa eteenpäin. 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 6 23.01.2025 

 

 

 
Valmistautuminen uuden vammaispalvelulain muutoksiin 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 6    
3019/00.02.05/2025  
 

Vammaisneuvoston puheenjohtaja Taina Nuutila alustaa aiheesta. 
Sovitaan yhdessä jatkotoimenpiteistä, joilla syvennetään tarvittaessa 
molempien neuvostojen tietämystä uuden lain vaikutuksista. 
 
 
Vammaisneuvoston puheenjohtaja Taina Nuutila luki meille uuden 
lain keskeisempiä kohtia. Jatkotoimenpiteenä sovimme, että Sanna 
Leppäjoki-Tiistola tulee esittelemään uutta vammaispalvelulakia, ja 
etenkin kertomaan sen vaikutuksista. 
Vammaisneuvoston sihteeri Teija Pajula sai sovittua ajankohdaksi: 
6.3.2025 klo 14-16 Virastotalo Mörne, neuvotteluhuone 427. 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 7 23.01.2025 

 

 

 
Sippe-hyvinvointikutsut 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 7    
3019/00.02.05/2025  
 

keskustellaan toiminnan aloittamisesta Uudessakaupungissa. 
 
 
Sippe- hyvinvointikutsut järjestetään kotona asuville ikäihmisille, 5-
10 hengen ryhmille. Ikääntynyt vapaa-ehtoinen virittelee kahvin 
lomassa keskustelua erilaisista teemoista, kuten luonto, 
liikunta,musiikki. Teemaan liittyy usein myös tekemistä, kuten 
tuolijumppaa. Tarkoituksena on saada vaikutus osaksi arkea eli 
saada ikääntynyt jatkamaan myöhemminkin teeman parissa. 
 
Ajatuksena nousi, että Sakunkulmassa voisi alkaa viritellä 
tämäntyyppistä toimintaa. Venla Blomros ottaa asiasta koppia ja 
alkaa selvitellä mahdollisten kutsujen järjestämistä Sakunkulmalla. 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 8 23.01.2025 

 

 

 
Hoitohenkilökunnan vaitiolovelvollisuus 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 8    
3019/00.02.05/2025  
 

Käydään keskustelua vaitiolovelvollisuudesta ja sen aiheuttamista 
vaikeuksista asioiden hoidossa. 
 
 
Keskutelua herätti enemmänkin avun saannin vaikeus kotona 
asuville ja huoli-ilmoitusten tekemistä. 
Esille nousi mm, että Varhalla on 7 päivää aikaa huomioida huoli-
ilmoitus ja omakohtaisilla kokemuksilla on huomattu, että aikaa 
menee helposti useampiakin päiviä ennen kuin ehditään huoli-
ilmoitukseen tarttua. Tämä voi olla jo monesti liian myöhäistä. 
Huomasimme, että tässäkin porukassa oli monella kokemusta siitä, 
että apua ei saa tarpeeksi nopeasti. 
 
Totesimme tietysti, että vaitiolovelvollisuuteen emme voi vaikuttaa, 
mutta huolenaiheeksi nousi mm. se, että jonkun tukiverkko 
saattaakin olla joku muu, kuin lähin omainen ja tällöin asioiden 
hoitaminen ja tietojen saaminen hankaloituu. 
 
 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 9 23.01.2025 

 

 

 
Laituri-konsepti 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 9    
3019/00.02.05/2025  
 

Varhassa on suunniteltu ns. Laituri-konseptia eli paikkaa, jossa 
tavoitteena on helposti saavutettavissa oleva tila, jossa 
mielenterveys- ja päihdejärjestöt sekä potilas- että omaisjärjestöt 
ovat tavoitettavissa yhden luukun periaatteella. Voisiko Sakunkulma 
on tällainen paikka Uudessakaupungissa? 
 
 
”Suunnittelun lähtökohtana oli helposti saavutettavissa oleva tila, 
jossa mielenterveys- ja päihdejärjestöt sekä potilas- että 
omaisjärjestöt ovat helposti saavutettavissa yhden luukun 
periaatteella. Nyt asiakas voi kävellä Laituriin, ja löytää sieltä 
vastauksen oikeasta järjestöstä tai toiminnasta” 
 
Suunnittelimme, että Sakunkulmaan voisi tulla vastaava tila, jossa 
on kaikkien eri yhdistysten esitteitä, puhelinnumerot yms. esillä ja 
helposti saatavilla yhdestä paikasta. Venla Blomros alkaa asiaa 
selvittelemään tarkemmin.  
 
Suunnittelimme myös tehdä vierailun Tyksin laituriin, jotta saisimme 
vinkkejä omaan toimintaamme. 
 

 
Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 

 
Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vanhusneuvosto § 10 23.01.2025 

 

 

 
Muut asiat 
  
Vanhusneuvosto 23.01.2025 § 10    
    

 
-Henriikka Lohtaja toi esille Wintterin parkkipaikkojen vähäisyyden 
lähitulevaisuudessa. Vanhan uimahallin ja Pohitullin koulun 
purkutyöt aloitetaan 3.2.2025 ja tällöin uimahallin parkkipaikat 
poistuvat käytöstä. Wintterin väliaikainen asiakaspysäköinti ja 
koulujen saattoliikenne on järjestetty jäähallin parkkipaikalle. Kulku 
parkkipaikalta uimahalliin ja liikuntatiloihin tapahtuu Wintterin piha-
alueen kautta. Purkutyömaan aikana pysäköintitilaa on rajoiteteusti.  
Henriikka halusi muistuttaa liikenneturvallisuudesta aluella 
liikuttaessa. 
 
-Venla Blomros toi esille, että Varha on ilmoittanut siivoavansa 
Sakunkulmassa vain kerran kuukaudessa. Tämä on auttamattomasti 
liian vähän, ottaen huomioon tilojen jatkuvan käytön ja 
kohderyhmän. Venla suunnittelee toimenpiteitä siivouksen suhteen 
yhdessä Jan Vuorenlaakson kanssa.  

 
Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
______ 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 2, § 3, § 4, § 5, § 6, § 7, § 8, § 9, § 10 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa kuntalain 136 
§:n mukaan hakea muutosta. 

 


